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                       M U N I CI PI UL  R OM A N  
                 Piaţa Roman-Vodă nr. 1             www.primariaroman.ro 

                    Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

                   Fax. 0233.741.604,        E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 
 

Emitent: Secretarul general al municipiului Roman 

    Nr. 55569 din 19.07.2024 

 

  

 

PROCES – VERBAL 
Încheiat la şedinţa de îndată a Consiliului Local Roman 

din 19.07.2024 

 

 

         Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 742 din 18.07.2024. 
         Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, Piața 

Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1200. 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 16 consilieri din care 4 prezenți 

fizic și 12 consilieri on-line. Lipsesc motivat dnii consilieri I. Corbu, D.V. 

Moroșanu, E. Pătrașcu, A.C. Gherghel și R.D. Lohan. 

La şedinţă participă şi reprezentanţii mass-mediei locale. 

Dl secretar general Gheorghe Carnariu roagă membrii Consiliului Local 

să propună un președinte de ședință. Dl consilier local George Alexandru Bălan 

îl propune pe dl consilier Ghica Constantin. Dl secretar general Gheorghe 

Carnariu supune la vot propunerea dlui consilier local George Alexandru Bălan, 

aceasta fiind aprobată în unanimitate de voturi. 

Dl secretar general Gheorghe Carnariu îl informează pe domnul 

președinte Constantin Ghica cu privire la cvorumul și la majoritatea necesară 

pentru adoptarea fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

 

- punctul 2 – majoritate  absolută – 11 voturi     

- punctul 3 – majoritate  absolută - 11 voturi    

- punctul 4 – majoritate  absolută – 11 voturi      

- punctul 5 – majoritate  absolută - 11 voturi      

 

    Dl secretar general Gheorghe Carnariu reaminteşte membrilor Consiliului 

Local prevederile articolului 228 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ.  

 

   Se supune spre aprobare ordinea de zi aceasta fiind aprobată cu  16 voturi 

”pentru” – unanimitate, după cum urmează: 
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1. Proces – verbal încheiat la şedinţa extraordinară a Consiliului Local 

Roman din 08.07.2024; 

2.  Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Direcției de 

Asistență Socială a municipiului Roman, în calitate de partener, la 

proiectul”Inimi aproape - servicii comunitare pentru copii în județul 

Neamț!”, în vederea finanțării în cadrul Programului Incluziune și 

Demnitate Socială 2021 – 2027 (PoIDS), Prioritate: P05. Reducerea 

disparităților dintre copiii la risc de sărăcie și/sau excluziune socială 

și ceilalți copii,Apelul de proiecte„Servicii comunitare pentru copii și 

familii în vederea prevenirii separării și în vederea susținerii 

reintegrării în familie a copiilor proveniți din sistemul de protecție 

specială” - Regiuni mai puțin dezvoltate – inițiator Primarul 

municipiului Roman – Leonard Achiriloaei.- C2 și C5; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării evenimentului de 

interes local ”Bâlciul anual – 2024” – inițiator Primarul municipiului 

Roman – Leonard Achiriloaei.- C3 și C5; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local 

consolidat pe anul 2024 – inițiator Primarul municipiului Roman – 

Leonard Achiriloaei.- C2 și C5; 

5. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 50 din 12.03.2024 

privind aprobarea tipului de suport alimentar în cadrul Programului 

naţional „Masă sănătoasă”, conform H.G. nr. 24 din 11 ianuarie 2024 

– inițiator Primarul municipiului Roman – Leonard Achiriloaei.- C4 și 

C5; 

 

 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – Proces – verbal încheiat la şedinţa 

extraordinară a Consiliului Local Roman din 08.07.2024 

Urmare a supunerii la vot, procesul – verbal a fost aprobat în unanimitate 

de voturi –   16  voturi. 

 

          La punctul 2)  de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea participării Direcției de Asistență Socială a municipiului Roman, 

în calitate de partener, la proiectul”Inimi aproape - servicii comunitare 

pentru copii în județul Neamț!”, în vederea finanțării în cadrul Programului 

Incluziune și Demnitate Socială 2021 – 2027 (PoIDS), Prioritate: P05. 

Reducerea disparităților dintre copiii la risc de sărăcie și/sau excluziune 

socială și ceilalți copii,Apelul de proiecte„Servicii comunitare pentru copii 

și familii în vederea prevenirii separării și în vederea susținerii reintegrării 

în familie a copiilor proveniți din sistemul de protecție specială” - Regiuni 

mai puțin dezvoltate 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  16  voturi. 
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          La punctul 3) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea organizării evenimentului de interes local ”Bâlciul anual – 2024” 

          Avizul comisiei pentru  administraţie publică locală sport şi turism a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dl secretar general Gheorghe Carnariu dă citire amendamentului depus de 

dna consilier local Iulia Havrici Tomșa cu referire la anexa 1.1 și menționează 

că:  “Textul propus pentru modificare se referă la amplasament în zona Obor, 

strada Islazului, având ca motivație disconfortul fonic pentru locuitorii din zona 

Favorit. Se perturbă activitatea din Complexul de Agrement Moldova.” 

 

Urmare a supunerii la vot, amendamentul a fost respins cu 3 voturi pentru, 

3 voturi împotrivă și 7 abțineri. 

 

Dl primar Leonard Achiriloaei dorește să facă o precizare cu privire la 

amendamentul care s-a depus: “Noi am încercat mai multe variante pentru 

organizarea acestui eveniment, iar pentru a putea îndeplini criteriile tehnice și 

criteriile de avizare pentru organizare, în timpul pe care îl avem la dispoziție, a 

fost singura variantă tehnic și logistic care ne permitea organizarea acestui 

eveniment. Am avut în vedere un loc mai amplu unde să îl amplasăm, dar acolo 

era foarte greu de organizat, întrucât erau niște măsuri de organizare impuse de 

Inspectoratul pentru Situații de Urgență pentru a fi avizate și trebuia să facem 

niște lucrări importante pentru acest lucru și nu aveam cum. Am avut în vedere 

și spațiul propus de dumneavoastră prin amendament, dar la fel, erau niște 

lucrări de terasare, partea de utilități, putere suficientă pentru a asigura 

participanților necesarul de   energie electrică pentru eveniment și tot-odată 

amplasamentul, parcări și împrejmuiri. De aceea în acest context, în timpul care 

ne-a mai rămas, în cele circa două săptămâni până la eveniment, era singurul loc 

care îndeplinea condițiile decente pentru organizarea acestui eveniment. Sigur că 

propunerea pe care ați făcut-o poate fi luată în calcul și din timp dacă stabilim 

acest lucru și discutăm și putem să facem lucările necesare, putem, cred, în 

viitor, organiza acest eveniment acolo. Și eu am fost inițial de părerea aceasta, 

dar din păcate în momentul de față nu putem. Nu avem timpul fizic și condițiile 

pentru a îl organiza acolo. Vă mulțumesc!” 

 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre în forma inițială a fost 

adoptat cu 13 voturi pentru și 3 abțineri ( I.L. Ciocoiu, I. Havrici Tomșa, R. C. 

Curpăn). 

 

         La punctul 4) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea rectificării bugetului local consolidat pe anul 2024 

          Avizul comisiei pentru buget, finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dl consilier local Alin Buzdugan dorește să intervină: ”La rectificare era 

trecut achiziția unui soft de 41 de mii de lei pentru locuințele ANL. Care e 

justificarea pentru această achiziție?” 
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Dna Cristina Prăjescu, șef Serviciu Contabilitate răspunde: ”Preluarea 

serviciului de fond locativ la nivelul primăriei Roman, prin HCL-ul din data de 

19.06.”  

Dl consilier local Alin Buzdugan adaugă: ”Am aprobat un post pentru 

cineva care să se ocupe fix de situația asta, fond locativ ANL.” 

Dl primar Leonard Achiriloaei dorește să completeze intervenția șefului 

Serviciului Contabilitate: “În momentul când am preluat serviciul locativ, nu am 

preluat inclusiv soft-ul cu care opera Municipal Locato, ei având un soft mai 

vechi. Primăria municipiului Roman are sistemul integrat de gestionare care îl 

are la dispoziție, dar nu avea acest modul pentru administrarea fondului locativ. 

Acest modul a trebuit achiziționat, indiferent de cine lucrează pe acest soft. În 

acest moment se lucrează parțial pe soft-ul vechi și acum pe modulul nou se vor 

actualiza datele, se va face inițializarea pentru aducerea la zi și după aceea se va 

lucra numai pe soft-ul nou pentru că nu poate fi integrat cu sistemul de buget, cu 

sistemul de încasări, cu sistemul de decontări, cu sistemul de raportări ANL și 

ne-a trebuit acest modul care să fie compatibil cu ce aveam noi disponibil în 

primărie. De aceea trebuie luat acest modul. Au fost desemnate persoane din 

cadrul aparatului de specialitate care au fost într-o ședință, în mai multe ședințe 

de fapt on-line cu furnizorii de soluții, pentru a îl integra. Au stabilit ce au 

nevoie din punct de vedere structural ca rapoarte, ca mod de lucru și acum am 

făcut demersul pentru a achiziționa această parte, acest modul, doar cu dedicație 

pentru administrarea fondului locativ și ANL pentru că este un soft dedicat. 

Mulțumesc!” 

Dl consilier local Alin Buzdugan întreabă ce se va întâmpla cu persoana 

care se ocupa de această activitate. 

Dl primar Leonard  Achiriloaei răspunde: ”Direcția Municipal Locato în 

acest moment nu mai are în administrare fondul locativ. Acolo e un 

compartiment de 4 persoane, care se ocupa de acest segment de activitate și care 

a fost preluat în integru la primăria municipiului Roman, deci nu mai 

funcționează în cadrul Direcției Municipal Locato, întregul departament, nu 

numai o persoană, au fost patru și s-au transferat la noi în Direcția 

Administrativă.” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15  

voturi pentru și o abținere (A. Buzdugan). 

 

          La punctul 5) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

modificarea H.C.L. nr. 50 din 12.03.2024 privind aprobarea tipului de 

suport alimentar în cadrul Programului naţional „Masă sănătoasă”, 

conform H.G. nr. 24 din 11 ianuarie 2024 

          Avizul comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învăţământ şi tineret  a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 

Dl consilier local Alin Buzdugan dorește să intervină: “Modificarea 

acestui proiect a intervenit în urma unei sesizări pe care o făcusem la Consiliul 

Concurenței. Ce se face prin acest proiect? Se îndreaptă o nedreptate făcută 
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micilor producători din zonă care nu puteau să participe la acest program 

datorită denumirii de firmă . Vă mulțumesc pentru susținere!” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre cu amendament  a fost 

adoptat în unanimitate de voturi -  16  voturi. 

          Nemaifiind alte intervenții dl președinte Constantin Ghica declară închise 

lucrările ședinței. 

 

PREŞEDINTE DE  ȘEDINȚĂ                   CONTRASEMNEAZĂ                                        

      Consilier,       Secretarul general al municipiului Roman     

         Constantin GHICA                            Gheorghe CARNARIU                                                                                                                                                                                 


